



Treaty Series No. 33 (1946)

## EXCHANGE OF NOTES

BETWEEN THE GOVERNMENT OF THE UNITED KINGDOM  
OF GREAT BRITAIN AND NORTHERN IRELAND AND THE  
GOVERNMENT OF THE FRENCH REPUBLIC

EXTENDING THE TIME-LIMIT IN ARTICLE 1  
OF THE ANGLO-FRENCH AGREEMENT OF THE  
29<sup>TH</sup> AUGUST, 1945, CONCERNING INDUSTRIAL,  
LITERARY AND ARTISTIC PROPERTY

PARIS, 28<sup>TH</sup> AUGUST, 1946

*Presented by the Secretary of State for Foreign Affairs  
to Parliament by Command of His Majesty*

LONDON  
HIS MAJESTY'S STATIONERY OFFICE

ONE PENNY NET

EXCHANGE OF NOTES BETWEEN THE GOVERNMENT OF THE UNITED KINGDOM OF GREAT BRITAIN AND NORTHERN IRELAND AND THE GOVERNMENT OF THE FRENCH REPUBLIC EXTENDING THE TIME-LIMIT IN ARTICLE 1 OF THE ANGLO-FRENCH AGREEMENT OF THE 29TH AUGUST, 1945, CONCERNING INDUSTRIAL, LITERARY AND ARTISTIC PROPERTY.<sup>(1)</sup>

---

*Paris, 28th August, 1946.*

---

No. 1.

*The Right Hon. A. Duff Cooper to Monsieur Georges Bidault.*

*British Embassy, Paris,  
28th August, 1946.*

Monsieur le Président,

I HAVE the honour to inform you that the number of applications received by His Majesty's Government in the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland for the restoration of patent and other industrial property rights in France under Article 1 of the Agreement signed in London on the 29th August, 1945, relating to certain rights in respect of industrial, literary and artistic property which have been affected by the war is greater than was anticipated and that it will not be possible to dispose of all such applications within the period of twelve months from coming into force of the Agreement prescribed in Article 1 thereof.

2. I have therefore the honour to propose that the said period of 12 months should be extended to two years to the 29th August, 1947.

3. If the French Government agree to this proposal I would suggest that the present note and your reply to that effect be regarded as constituting an agreement between the two Governments in this matter as envisaged in paragraph (b) of Article 2 of the said Agreement.

I have, &c.  
(Sd.) DUFF COOPER.

---

No. 2.

*Monsieur Georges Bidault to the Right Hon. A. Duff Cooper.*

*Ministère des Affaires Etrangères,  
Paris, le 28 août 1946.*

Monsieur l'Ambassadeur,

PAR une lettre en date du 28 août, vous avez bien voulu me faire savoir que le nombre de demandes reçues par le Gouvernement de Sa Majesté dans le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et de l'Irlande du Nord, pour la restauration des brevets et d'autres droits de propriété industrielle en France,

<sup>(1)</sup> "Treaty Series No. 5 (1945)," Cmd. 6674.

conformément aux stipulations de l'article 1<sup>er</sup> de l'accord signé à Londres le 29 août 1945, relatif à certains droits concernant des questions de propriété industrielle, littéraire et artistique, qui ont été affectés par la guerre, était plus considérable qu'il n'avait été prévu, et qu'il ne serait pas possible, en conséquence, de donner suite à toutes ces demandes dans la période de douze mois prévue pour la durée de l'accord, conformément aux stipulations de l'article premier.

Vous avez bien voulu proposer en conséquence que ladite période de 12 mois soit prorogée jusqu'au 29 août 1947. Vous avez indiqué, en outre, que, si le Gouvernement français partageait cette manière de voir, votre note et ma réponse seraient considérées comme fixant l'accord des deux Gouvernements en la matière, tel que cela a été envisagé par le paragraphe (b) de l'article 2 dudit accord.

J'ai l'honneur de vous faire savoir que le Gouvernement français est d'accord avec les propositions du Gouvernement britannique telles qu'elles sont exposées dans votre lettre précitée.

Veillez agréer, &c.

Pour le Ministre des Affaires Etrangères,  
(Sd.) CHARGUÉRAUD.

---

LONDON

PRINTED AND PUBLISHED BY HIS MAJESTY'S STATIONERY OFFICE

To be purchased directly from H.M. STATIONERY OFFICE at the following addresses:

York House, Kingsway, London, W.C. 2; 13a Castle Street, Edinburgh 2;

39-41 King Street, Manchester 2; 1 St. Andrew's Crescent, Cardiff;

80 Chichester Street, Belfast;

or through any bookseller

1946

Price 1*d.* net

